
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari  
Data:   28 de novembre de 2006 
Horari:  de les 18 hores a les 21.50 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, batle accidental 
Maria Paula Ginard Vílchez, regidora     
Manuel Galán Massanet, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
Margalida Tous Ferrer, regidora 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Josep Danús Rosselló, regidor 
Concepció Morell Moragues, regidora 
Bartolomé Palmer Sabater, regidor 
José Navarro Fuster, regidor 
 
Mateu Llodrà Sansaloni,  secretari accidental 
 
No hi assiteixen: 
 
Maria Francesca Servera Pascual,  batlessa 
Rafel Gili Sastre,  regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 26 de setembre de 2006. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació del Pacte sobre les condicions generals de treball del 
personal funcionari de l’Ajuntament d’Artà 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit  núm. 4/2006. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit  núm. 5/2006. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’EU-EV, relativa a les actuacions 
necessàries per garantir que el carrer de Ciutat, la plaça del Conqueridor i altres vies afectades per la 
conversió en zona de vianants siguin, realment, zones per a vianants. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’EU-EV, relativa a l’inici del procés de 
consolidació de l’ocupació eventual i funcionarització del personal de l’Ajuntament d’Artà. 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’octubre i novembre de 2006. 
8. Precs i preguntes. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 26 de setembre de 2006 

 



A proposta del president, s’acorda deixar-la sobre la taula. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació del Pacte sobre les condicions generals de treball del 
personal funcionari de l’Ajuntament d’Artà 
 
El president explica que aquestes modificacions s’han realitzat com a conseqüència d’unes petites 
puntualitzacions que ha fet la Delegació de Govern al Pacte sobre les condicions laborals del personal 
funcionari de l’Ajuntament d’Artà. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, explica que el seu grup ja va votar a favor en el seu moment i que, 
com ha dit el president, es tracta de petites puntualitzacions que ha fet la Delegació de Govern després 
d’enviar-l’hi.  
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, diu que el seu grup també ja va votar a favor en el seu moment i que 
ho tonarà a fer avui. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que s’abstendrà, perquè el Pacte no preveu la promoció 
interna. 
 
El president, senyor Moll, anuncia que l’Equip de Govern votarà a favor, ja que es un pacte en què hi 
han intervengut totes les parts: Equip de Govern, representants dels treballadors i sindicats, i a la 
Delegació del Govern li ha semblat correcte, excepte aquestes petites puntualitzacions. 
 
Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (PSOE, UM, UIA i PP) i una 
abstenció (EU-EV), aprovar la modificació del Pacte sobre les condicions generals de treball del 
personal funcionari de l’Ajuntament d’Artà. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit  núm. 4/2006 
 
El president diu al secretari accidental que expliqui l’expedient i aquest ho fa. Explica les modificacions 
fetes a la proposta, d’acord amb allò que es va proposar a la passada Comissió Informativa, en el sentit 
de no donar de baixa la partida corresponent al conveni amb l’Institut Balear de la Dona. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, explica que el seu grup s’abtendrà per coherència, ja que varen fer el 
mateix quan es va aprovar el pressupost. D’una altra banda, manifesta que se n’alegren, que es 
mantingui la partida de l’Institut Balear de la Dona. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, recorda que, en el seu moment, varen votar en contra del pressupost 
i diu que aquestes modificacions els donen la raó. Exposa que el pressupost es va presentar tard i que la 
seva redacció no era coherent. Considera encertada la decisió de no retirar la partida corresponent a 
l’Institut Balear de la Dona. No obstant això, en coherència amb el que varen fer el dia de l’aprovació 
del pressupost, el seu grup votarà en contra. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, anuncia el seu vot en contra de l’expedient de modificació de 
crèdit pel motius següents: si bé està clar el tema de la  partida destinada a la dona, no ho està el tema de 
la Factoria de Música, com tampoc no ho està la dotació de material per assistits de la Residència, ni la 
decisió de l’Equip de Govern de no executar el projecte Wi-Fi que havia estat aprovat en els pressuposts 
participatius de la Colònia i, a més, s’han obviat altres opcions del pressupost, com ara el cas de la 
convocatòria de les places de personal.   



 
El president, senyor Moll, explica que Secretaria no havia passat el conveni de l’Institut Balear de la 
Dona a Intervenció i, per aquest motiu, no s’havia tengut en compte. Tan prest com Intervenció el va 
tenir, es va procedir a rectificar l’expedient, en el sentit de mantenir la consignació. També diu que 
aquest expedient és el típic que es fa cada any a final d’exercici per corregir les desviacions 
pressupostàries que s’han produït. 
 
Es posa l’assumpte a votació i el resultat és el següent, 4 vots a favor (UM, PSOE), 4 en contra (PP i 
EU-EV) i 3 abstencions (UIA). 
 
I, persistint l’empat, el president exercita el vot de qualitat previst en l’article 46.2.d de la Llei 7/1985, 
reguladora de les bases de règim local i l’article 100.2 del ROF, votant a favor de l’aprovació de 
l’expedient. En conseqüència, els reunits acorden, per 5 vots a favor (UM, PSOE), 4 en contra (PP i EU-
EV) i 3 abstencions (UIA):    
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 4/2006, el qual queda redactat de la manera 
següent: 
 
Suplements de crèdit 
 
 
Funcional Econòmic Descripció partida Altes 
0111 31001 Interessos préstec reconversió deute 6.500,00 
0111 31007 Interessos compte corrent crèdit 4.000,00 
1211 12000 Retribucions bàsiques funcionaris 1.320,48 
1211 12100 Retribucions complementàries administració 

general 
2.505,83 

1211 22201 Comunicacions postals 25.000,00 
1211 22709 Treballs altres empreses 75.000,00 
1211 63600 Equips informàtics 14.000,00 
2221 12100 Retribucions complementàries policia 1.929,67 
2231 46100 A diputacions, consells i consells insulars 13.813,70 
3142 21200 Manteniment edifici Centre de Dia 3.000,00 
3221 22602 Publicitat i propaganda sociolaboral 6.000,00 
4224 13000 Retribucions professors música 50.000,00 
4321 12100 Retribucions complementàries urbanisme 774,92 
4324 63218 Obres remodelació mercat 3.700,00 
4325 21304 Manteniment ascensor edifici estació 750,00 
4327 22115 Manteniment enllumenat públic Artà 30.000,00 
4413 64001 Projecte pluvials 17.000,00 
4511 21300 Maquinària, instal·lacions biblioteca 1.200,00 
4521 62324 Instal·lació energia solar piscina 12.000,00 
4526 22709 Organització tallers joventut 5.000,00 
5330 48007 Agenda Local 21 14.850,00 
7511 21000 Manteniment platja Colònia 6.000,00 
7511 22709 Treballs altres empreses. Socorristes 32.000,00 
  TOTAL 326.344,60 
 
 
 
 



L’import total anterior queda finançat mitjançant transferències de crèdit de les partides del pressupost 
no compromeses següents: 
 
Funcional Econòmic Descripció partida Baixes 
1211 22400 Primes d’assegurances 5.000,00 
1211 22710 Manteniment programes informàtics 14.000,00 
1211 64000 Programes informàtics 8.000,00 
3142 22100 Energia elèctrica Centre de Dia 9.000,00 
3142 62200 Nou edifici Centre de Dia 28.963,58 
4121 22100 Electricitat Centre de Salut 12.000,00 
4121 63206 Obres Centre de Salut 4.500,00 
4223 62224 Nova escola infantil Colònia 4.638,94 
4321 64001 Redacció projectes urbanisme 29.632,78 
4322 63506 Mobiliari la sala 2.426,72 
4326 61100 Mobiliari urbà Colònia 2.500,00 
4328 62329 Xarxa Wi-Fi Colònia 12.000,00 
4412 63300 Renovació xarxa aigua potable 14.000,00 
4511 22709 Treballs altres empreses Biblioteca 1.100,00 
4518 62205 Liquidació obres Teatre 15.000,00 
4519 22613 Festes Darrers Dies 2.489,58 
4519 22614 Festes Setmana Santa 2.438,96 
4521 63513 Mobiliari i estris Poliesportiu 2.000,00 
4525 14100 Monitor programa eduquem fent esport 1.990,00 
4525 23100 Locomoció activitats esportives 1.000,00 
5111 61110 Millores diverses nucli d’Artà 5.947,57 
5111 61118 Canalització extres carrers de Ciutat i d’Antoni 

Blanes 
5.137,05 

5111 63500 Compra material, discos, senyals 4.860,68 
5330 62201 Tancament i millores parc verd 2.778,46 
9111 46300 Aportació Mancomunitat del Nord 90.858,45 
6111 12000 Retribucions bàsiques administració financera 21.139,33 
6111 12100  Retribucions complementàries administració 

financera 
11.685,08 

6111 16000  Seguretat Social administració financera 11.257,42 
   326.344,60 

 
 
2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a efectes de reclamacions, 
mitjançant un anunci en el BOIB. 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit  núm. 5/2006 
 
El president demana al secretari accidental que expliqui l’expedient i aquest diu que, amb aquest 
expedient, es tracta d’ajustar a la realitat les diferents consignacions pressupostàries dels POS de 1999, 
2000 i 2001, ja que el Ple de l’Ajuntament va acordar  agrupar totes les adjudicacions de l’abastament i 
el sanejament d’Artà en una sola obra. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, diu que el seu grup s’abtendrà, perquè així ho varen fer en 
l’aprovació del pressupost. D’una altra banda, diu que el compte general que es va presentar a la 
passada Comissió Informativa no donava gaires bons resultats, a pesar que s’hagin venut immobles i 
que no s’hagin fet grans inversions. Considera que s’ha fet poca feina en el Pla de sanejament 



municipal. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, exposa que el seu grup entén les baixes, però no que amb aquestes 
baixes s’hagi de finançar el projecte de pluvials. No obstant això, per ajudar l’Equip de Govern a poder 
dur endavant l’expedient, s’abstendran. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, anuncia que votarà a favor, perquè és una modificació de caràcter 
tècnic. Es queixa de la tardança de l’Equip de Govern en iniciar les obres i el procés d’aplicació de 
contribucions especials. 
 
El president, senyor Moll, comunica al senyor Adrián que el proper dia 7 es farà la  Junta de Portaveus 
per iniciar aquests processos. Contesta al senyor Palmer dient-li que la consignació de pluvials no estava 
prevista, perquè fins al mes de novembre no es va tenir la factura, perquè s’ha hagut de modificar el 
projecte per adaptar-lo a la nova normativa. A la senyora Tous, li diu que el dèficit s’ha abaixat bastant, 
a pesar de no haver cobrat 700.000 � del Molí d’en Regalat i de no haver venut els dos immobles que ja 
havien anunciat no es vendrien. 
 
Es posa l’assumpte a votació i els reunits acorden, per 5 vots a favor (UM, PSOE i EU-EV) i 6 
abstencions (UIA i PP): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 5/2006, el qual queda redactat de la manera 
següent: 
 
 
Crèdits extraordinaris i suplements de crèdit: 
 
ALTES 
 
Funcional Econòmic Descripció partida Altes � 
4413 63335 Abastament i sanejament d’Artà, fases 1, 2, 3 i 4 993.079,17 
4413 64001 Projecte pluvials 53.000,00 
   1.046.079,17 

 
 
L’import total anterior queda finançat per baixes de crèdits de les partides del pressupost no 
compromeses següents: 
 
BAIXES 
 
Funcional Econòmic Descripció partida Baixes � 
4413 47001 Aportació conveni Repsol 10,00 
4413 63319 Macroprojecte complementari POS 1a  fase 10,00 
4413 63321 2a fase POS 99 375.505,82 
4413 63323 3a fase POS 2000 370.047,30 
4413 63329 4a fase POS 2001 300.506,05 
  TOTAL 1.046.079,17 

 
2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a efectes de reclamacions, 
mitjançant un anunci en el BOIB. 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’EU-EV, relativa a les actuacions 



necessàries per garantir que el carrer de Ciutat, la plaça del Conqueridor i altres vies afectades 
per la conversió en zona de vianants siguin, realment, zones per a vianants 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, explica els motius de la moció que presenta i que copiada 
literalment diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès que 428 persones usuàries, o pares o mares d’usuaris dels carrers de la zona de prioritat de 
vianants i/o vianants, han manifestat la seva preocupació per la degradació del caràcter de vies per a 
vianants dels carrers de vianants.   
 
2. Atès que l’informe de la Policia Local, firmat per l’agent 03 i amb data de 23 d’octubre de 2006, 
encomanat pel Ple de juliol en la moció relativa a aquests carrers, que va ser presentada per EU-EV i 
que va ser aprovada per unanimitat, entregat a l’oposició en el darrer Ple d’octubre, reconeix que “a la 
pràctica, la senyalització no funciona; per ser efectiva caldria una forta vigilància, tal com es dóna a les 
zones regulades amb ORA, amb agents de vigilància i comprovació d’autoritzacions” i, més endavant, 
afirma que “per tenir eficàcia, la regulació no pot ser ambigua per a l’usuari, ha de ser zona de vianants 
o zona oberta al trànsit en general”. I, més endavant, afegeix, “Si l’opció que preval és la de zona de 
vianants, es poden prendre mesures amb dispositius (pilons, voravies, etc.) eficaços que impedeixin el 
pas del trànsit rodat i donar seguretat al vianant”. L’informe acaba valorant l’altra possibilitat, la de que 
la plaça no sigui per a vianants, i en aquest cas planteja que “amb el trànsit rodat permès, ho hauria de 
ser per a tots els usuaris (amb la regulació normal d’estacionaments, càrregues i descàrregues, etc.) i, en 
aquest cas, caldria aplicar mesures de moderació del trànsit, com ara bandes reductores de velocitat, o 
passos de vianants elevats, i una correcta senyalització sense ambigüitats”. 
 
3. Atès que l’informe de l’arquitecta municipal, Maria Llodrà, de data 26 d’octubre de 2006, encomanat 
pel Ple de juliol en la moció relativa a aquests carrers que va ser presentada per EU-EV i que va ser 
aprovada per unanimitat, entregat a l’oposició en el darrer Plenari d’octubre, cita i dóna suport als 
arguments de l’informe de la Policia Local, i defensa el seguiment de la Carta Europea dels Drets dels 
Vianants, aprovada per Resolució del Parlament Europeu, de 12 d’octubre de 1988, i ratificada per 
l’Ajuntament d'Artà durant la passada legislatura.   
 
4. Atès que la mateixa arquitecta municipal abunda en els arguments de la Policia i proposa “una 
prohibició absoluta del trànsit rodat a la plaça del Conqueridor, que comprengués tant l’accés de 
vehicles a la plaça com també, òbviament, el seu estacionament”.   
  
5. Atès que en el mateix informe es proposa “impedir l’accés mitjançant uns obstacles dotats d’un 
dispositiu que els faci fàcilment retirables en els casos excepcionals de vehicles degudament autoritzats 
[...] D’aquesta manera s’aconseguiria un valuós espai urbà, ampli i cèntric, alliberat de vehicles que, en 
connexió amb els jardins de Na Batlessa, es confirmaria com un espai adient per a l’esbarjo de tothom i 
molt especialment dels nins i nines d’Artà”. 
 
6. Atès que el propi Ajuntament d’Artà ha editat i distribuït un cartell en el qual, sota el lema "OCUPA 
ARTÀ", es veu una imatge fotogràfica del carrer de Ciutat i, sobre aquesta, uns dibuixos de dos nins i 
una nina jugant, fet que pressuposa que els pares i mares han d’entendre que l’Ajuntament es fa 
responsable de la seguretat dels nins i nines que juguen en aquest carrer, i que, per això, anima a les 
famílies que enviïn els seus fills a jugar en aquesta zona.    

        
Per tot això, es proposa al Ple que prengui el següent  
 



Acord: 
 
1. El Ple d’Artà reafirma el caràcter per a vianants del carrer de Ciutat, a partir de la cantonada amb la 
Gran Via fins al carrer d’Antoni Blanes, d’aquest carrer en tota la seva extensió, de la plaça del 
Conqueridor i del carrer de Montserrat Blanes, des de la cantonada amb el carrer de les Parres fins a la 
plaça del Conqueridor, del carrer de Pep Not, des de la cantonada del carrer de les Parres fins al carrer 
de Ciutat, i de tot el carrer Nou. Òbviament, no es podrà aparcar en aquests carrers. 
 
2. El Ple aprova encomanar a l’arquitecta municipal un projecte d’instal·lació dels “obstacles dotats de 
dispositius que els facin fàcilment retirables en els casos excepcionals de vehicles degudament 
autoritzats” que proposa l’informe fet per la mateixa arquitecta municipal. 
 
3. Els propietaris de cotxeries dels edificis afectats tindran garantit l’accés a aquestes mitjançat la clau 
que permeti moure els obstacles que tanquin el carrer. 
 
4. Les operacions de càrrega i descàrrega estaran autoritzades únicament a les zones senyalitzades 
actualment per a aquestes funcions (carrers del Trespolet, del Cardenal Despuig, de l’Hospital, Gran 
Via, etc.).    
 
5. Mentre es redacta i executa aquest projecte, s’instal·laran els necessaris obstacles físics que 
impedeixin el trànsit motoritzat en aquests carrers i que garanteixin, almanco, la seguretat dels vianants 
a les zones més sensibles: plaça del Conqueridor i la zona del carrer de Ciutat que enllaça la plaça amb 
Na Batlessa.” 
 
El president, senyor Moll, diu que l’Equip de Govern està d’acord amb el fons de la moció, però que no 
la poden aprovar perquè s’han de fer altres informes. Exposa que es duran a Comissió Informativa unes 
modificacions de trànsit, no només d’aquesta zona aïlladament, sinó conjuntament amb altres, a causa 
dels canvis produïts pel que fa a circulació i aparcaments. Considera que es necessari prendre decisions 
en aquest sentit, però una vegada escoltada l’opinió dels tècnics i d’acord amb tots els grups polítics. 
Per tot el que ha exposat, considera que s’ha de deixar la moció sobre la taula, mentre no es faci la 
Comissió Informativa que ha anunciat i, de no ser així, l’Equip de Govern hi votarà en contra 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, considera que s’ha de convocar una comissió especial per tractar el 
tema i no esperar a la Comissió Informativa del proper Ple. Demana que s’intensifiqui la vigilància 
policial a la zona mentre no es faci aquesta Comissió Informativa. Explica que està d’acord en què es 
deixi el tema sobre la taula si l’Equip de Govern es compromet a convocar la Comissió Informativa 
Especial. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, considera que és necessari solucionar el tema. Demana més 
vigilància policial, perquè hi ha gent que no respecta els senyals. Mostra la seva conformitat en deixar el 
tema sobre la taula per fer una comissió informativa, sempre que no es demori la seva convocatòria. 
D’una altra banda, diu que el seu grup està d’acord amb diversos punts de la moció, com és el cas 
d’instal·lar impediments físics, perquè no puguin circular per la plaça persones no autoritzades. 
 
El president, senyor Moll, proposa fer una comissió especial monogràfica en el mes de desembre i diu 
que, mentre no es faci, s’incrementarà la vigilància policial. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que l’Equip de Govern dóna llargues en aquest tema des del 
mes d’abril. Considera que el tema s’ha de tractar aïlladament i  ràpidament, no conjuntament amb 
altres zones. Diu que sembla que l’Equip de Govern vol tirar pilotes fora i no concretar res. 
 



Es posa la moció a votació, la qual es desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 4 en contra (PSOE, UM) i 6 
abstencions (UIA, PP). 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’EU-EV, relativa a l’inici del procés 
de consolidació de l’ocupació eventual i funcionarització del personal de l’Ajuntament d’Artà 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, llegeix la moció que presenta, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que des del primer trimestre de l’any 2003 no s’ha efectuat cap procés de consolidació de 
l’ocupació eventual i funcionarització del personal de l’Ajuntament d’Artà. 
 
Atès que, des d’aquelles dates i anteriorment, l’Ajuntament ha fet contractacions de personal de durada 
determinada i de caire estructural que romanen vigents, fins a dia d’avui, en frau de llei. 
 
Atès que a la Junta de Govern de 2 d’agost de 2006 es va aprovar l’oferta pública d’ocupació per a l’any 
2006, publicada en el BOIB de 10-08-2006. 
 
Atès que, en l’oferta pública d’ocupació per a l’any 2006 esmentada, hi figuren fins a trenta-sis places 
vacants, sumant el personal funcionari de carrera i el personal laboral. 
 
Atès que, mitjançant l’acord de la Junta de Govern Local, amb data de 20 de setembre de 2006, es va 
acordar aprovar la convocatòria i les bases que han de regir el procés selectiu per proveir, mitjançant 
concurs oposició, una plaça de funcionari de carrera, grup A, escala: administració especial, classe: 
lletrat (administració financera), titulació: lletrat (acord publicat en el BOIB núm. 147, de 20 d’octubre 
de 2006, i en el BOE núm. 259, de 30 del mateix mes). 
 
Atès que aquesta convocatòria ho és d’una de les places de funcionari de carrera que figuren en l’oferta 
pública d’ocupació esmentada per a l’any 2006. 
 
Atès que aquesta situació de precarietat laboral suposa una greu irregularitat i contribueix a deteriorar 
els serveis públics, com per exemple en el cas de la Policia Local, on s’han de convocar 8 places. 
 
Per tot això, aquest regidor proposa al Ple que prengui els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Iniciar el procés de consolidació de l’ocupació eventual i funcionarització del personal de 
l’Ajuntament d’Artà. 
 
2. Instar l’Equip de Govern que convoqui amb la màxima urgència totes les places anunciades en 
l’oferta pública d’ocupació publicada el 2 d’agost de 2006. 
 
3. Per aquest procés, totes les places actuals i estables d’arquitecte, policia local i auxiliar administratiu, 
s’han de reconvertir en places que s’han de cobrir com a personal funcionari, mitjançant el procés 
corresponent. 
 
4. Per aquest procés, la resta de places estables, cobertes actualment per personal amb contractes de 
duració determinada, els quals es renoven periòdicament, han de passar a ser places fixes.” 
 



El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, es queixa de la manera com s’han fet les bases per cobrir la plaça 
 de TAE; diu que, de la manera com s’ha fet, fa sospitar que hi ha un tracte preferencial per a algú. 
 
El president, senyor Moll, anuncia que l’Equip de Govern votarà en contra. Explica que les bases per 
cobrir la plaça de TAE s’han copiat d’altres ajuntaments i en dóna exemples. Pel que fa a convocar 
places de funcionaris, diu que, tal com es va fer amb el personal laboral, es parlarà amb les persones 
afectades per si estan d’acord o no amb la funcionarització, ja que sap que hi ha personal de la casa que 
no vol ser funcionari. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, explica que el seu grup s’abstendrà i que vol presentar una esmena, 
en el sentit que l’Equip de Govern es comprometi a convocar les 8 places de policia local que estan 
vacants en aquests moments. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, anuncia que el seu grup s’abstendrà, però que donarà suport a 
l’esmena d’UIA, de convocar les places de policia local. També diu que considera que no és necessari, 
de moment, convocar la resta de les places. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que no es tracta de fer funcionaris a tots els treballadors, sinó 
que allò que es pretén és que tot el personal sigui fix. 
 
El president, senyor Moll, anuncia que l’Equip de Govern votarà en contra. Proposa convocar 3 o 4 
places de policia. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, considera que s’han de convocar les 8 places. 
 
Després de diverses intervencions per part de tots el grups, es passa a votar la moció, la qual es 
desestima per 1 vot a favor (EU-EV), 4 en contra (PSOE, UM) i 6 abstencions (PP i UIA). 
 
 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’octubre i novembre de 2006 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos d’octubre i novembre de 
2006. 
 
Els reunits, per assentiment, es donen per assabentats. 
 
 
A continuació, i abans de tractar el punt 8 de l’ordre del dia, el president diu que hi ha diverses mocions, 
que s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’han de debatre, si n’és el cas. 
 
M1. Moció proposada per tots els grups municipals relativa a la convocatòria de totes les places 
vacants de la Policia Local 
 
Tot seguit, i a proposta de tots els grups, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió 
d’aquesta moció en l’ordre del dia, i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió 
de la moció en l’ordre del dia.  
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atesa la precarietat del nombre de membres de la Policia Local.  
 



Es proposa al Ple que prengui el següent  
 
ACORD 
 
Proposar a l’Equip de Govern que convoqui totes les places vacants de la Policia Local.” 
 
A continuació, se sotmet a votació aquesta moció i els reunits acorden, per unanimitat, proposar a 
l’Equip de Govern que convoqui totes les places vacants de la Policia Local. 
 
M2. Moció presentada per UIA referent a la violència de gènere 
 
Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en 
l’ordre del dia i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció 
en l’ordre del dia. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, llegeix la moció que copiada literalment diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El greu problema social que suposa la violència de gènere portà a l’Assemblea General de 
l’Organització de les Nacions Unides a designar el 25 de novembre com a Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència contra la Dona, mitjançant la Resolució 54/134, de 17 de desembre del 
1999.  
 
Des d’aleshores, el 25 de novembre ens serveix per recordar que el problema encara persisteix i que és 
necessari arbitrar totes les polítiques i actuacions necessàries per aconseguir la total eradicació. 
 
Però les dones pateixen un altre tipus de violència molt greu també, desconegut i fins i tot ocultat: les 
agressions sexuals que, desgraciadament, han incrementat notablement i que fan necessari un 
requeriment especial a tota la societat, especialment a les administracions, per a treballar intensament  
per eradicar-les.  
 
Per tot això, el grup municipal d’Unió d’Independents d’Artà a l’Ajuntament proposa al Ple que adopti 
els següents 
 
ACORDS 

 
1. El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de gènere i reitera 
la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions susceptibles de conduir a actes que 
puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, sexual o psicològic per a les dones, així com les 
amenaces de dur a terme aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es 
produeixen en la vida pública com en la vida privada.  
 
2. El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de les agressions 
sexuals contra les dones, és per això que insta el Govern de les Illes Balears perquè, en col·laboració 
amb les diferents institucions i administracions implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
 
a) L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció psicològica posterior. 
 
b) L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les víctimes. 
 



c) La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió sexual que permeti, a 
més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament tant en la persecució dels delictes 
com en la seva prevenció.”  
 
El president, senyor Moll, diu que l’Equip de Govern està totalment d’acord amb aquesta moció i 
que, per aquest motiu, hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, diu que el seu grup votarà a favor de la moció, si bé li sembla 
que l’Institut de la Dona ja fa actuacions en aquest sentit. 
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que, quan ell era regidor de Serveis Socials, s’estava 
redactant, i estava en un estat molt avançat, un protocol molt complet en aquest sentit i que 
l’Equip de Govern no l’aplica. Diu que presenta una esmena, en el sentit d’afegir a la moció 
l’apartat següent:  
 
“Acabar la redacció del protocol municipal d’actuacions en casos de violència de gènere que està 
aparcat des del mes de març.” 
 
El president, senyor Moll, li diu que l’Equip de Govern mantén la moció presentada per UIA. 
També diu que l’Equip de Govern no té coneixement de la redacció d’aquest protocol, però que 
parlaran del tema amb els tècnics. 
 
La senyora Piris, UIA, exposa que, si l’Equip de Govern no accepta l’esmena que presenta EU-
EV, mantindran la proposta tal com l’han presentada, ja que la finalitat és aprovar-la. No obstant 
això, tendran en compte allò que ha explicat el regidor d’EU-EV i se n’informaran. 
 
En primer lloc, es passa a votar l’esmena presentada per EU-EV, la qual es desestima per 1 vot a 
favor (EU-EV), 4 en contra (UM i PSOE) i 6 abstencions (UIA i PP). 
 
A continuació, es passa a votar la moció presentada per UIA i els reunits acorden, per 
unanimitat:  
 
1. El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de gènere i reitera 
la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions susceptibles de conduir a actes que 
puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, sexual o psicològic per a les dones, així com les 
amenaces de dur a terme aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es 
produeixen en la vida pública com en la vida privada.  
 
2. El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de les agressions 
sexuals contra les dones, és per això que insta el Govern de les Illes Balears perquè, en col·laboració 
amb les diferents institucions i administracions implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
 
a) L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció psicològica posterior. 
 
b) L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les víctimes. 
 
c) La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió sexual que permeti, a 
més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament tant en la persecució dels delictes 
com en la seva prevenció. 

 
 



M3. Moció presentada per UIA referent a l’adopció de mesures urgents a favor d’un creixement 
sostingut i planificat dels nuclis urbans de la Colònia de Sant Pere i d’Artà  
 
Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en l’ordre 
del dia i s’acorda, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, llegeix la moció que copiada literalment diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Des de l’aprovació de les Normes Subsidiàries municipals del municipi d’Artà l’any 1992 i les 
modificacions posteriors, aprovades el 27 de març de 1998 i el 17 de novembre de 2000, l’Ajuntament 
d’Artà, amb el grup Unió d’Independents d’Artà al capdavant del Govern municipal, havia anat revisant 
el planejament municipal d’una manera continuada, tenint sempre en compte les necessitats de 
creixement del municipi i vetllant perquè aquest creixement fos mesurat, contingut i d’acord amb la 
planificació normativa que dictaven les lleis municipals i supramunicipals. 
 
A finals del passat mandat, a mitjans de l’any 2003, l’Equip de Govern municipal en minoria (UIA-
PSOE) tenia gairebé a punt la revisió íntegra de les Normes subsidiàries per adaptar-les a una nova 
realitat (havien passat poc més de deu anys d’ençà de la seva aprovació) i adaptar-les, també, a les 
noves normatives supramunicipals d’aplicació, sobretot al nou Pla territorial aprovat pel Consell de 
Mallorca. 
 
La situació d’ingovernabilitat de l’equip en minoria que agafà el Govern després de les eleccions 
municipals de 2003 dugué la renúncia a l’alcaldia per part dels Independents i el Govern tripartit que es 
formà poc després (PSOE, UM i EU-EV) es fixà, com un dels seus principals i més immediats 
objectius, l’aprovació de les esmentades Normes de planejament municipal. “Pel setembre de 2004 les 
tendrem aprovades”, deia aleshores el responsable d’Urbanisme, Sr. Silva. 

No tan sols no s’ha aprovat la revisió de les Normes subsidiàries noves, sinó que no sembla que duguin 
camí d’aprovar-se dins aquest mandat, ja que, a part de la incompetència i la ineficàcia en gestió 
urbanística que demostra i  ha demostrat fins ara el regidor pertinent, Sr. Gili, no hi ha interès per fer-ho 
ni es dóna pressa a l’equip redactor  per dur una proposta a discussió. 

Mentrestant, les promocions plurifamiliars proliferen cada cop més, tant a la Colònia com a Artà. 
L’agrupació de solars buits per aconseguir més edificabilitat o, allò que és més greu, la demolició 
d’habitatges unifamiliars enmig dels nuclis històrics per encabir-hi pisets i més pisets que no fan sinó 
rompre la fisonomia de poble i densificar la població de manera indesitjada, que és la tònica 
predominant d’aquests darrers anys en els nuclis urbans del nostre municipi. 

A més a més, aquestes promocions estan patrocinades per capital estranger o de fora de la vila, 
executades per empreses constructores externes que compten amb els seus propis mitjans i proveïdors i 
que res no tenen a veure amb les empreses de construcció artanenques i colonieres, que no hi poden 
competir. 

Per tot això, es proposa al Ple que prengui els següents 
 
ACORDS 
 
1. Instar l’Equip de Govern i l’equip redactor que facin una proposta formal de les noves normes de 
planejament municipal per a la seva discussió en una imminent junta de portaveus o comissió 
informativa que s’ha de fer abans de finals d’aquest any, a fi de poder-ne fer una aprovació inicial dins 
el mes de gener. 



 
2. Instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de béns immobles del nostre municipi, 
redactat en el seu dia pels tècnics de Patrimoni del Consell de Mallorca, o bé la revisió que els diferents 
grups polítics varen consensuar —ja fa més d’un any— en les diferents juntes de portaveus que es feren 
per tractar aquesta qüestió. 
 
3. Instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de camins del terme municipal d’Artà, 
redactat pels tècnics de Patrimoni del Consell de Mallorca.  
 
4. En el cas de no tenir llesta una proposta per a la seva discussió dins els terminis fixats, instar l’Equip 
de Govern que es comprometi a sotmetre a aprovació la Proposta de normes subsidiàries que 
s’aprovaren inicialment el 2003 en el mateix Ple del mes de gener. 
 
5. En el cas que no sigui possible la discussió i aprovació inicial d’una nova normativa urbanística, 
aplicar les mesures cautelars i correctives que la llei preveu per poder acabar els treballs de revisió sense 
pressions de cap tipus.”�
La senyora Tous afegeix que aquesta moció es presenta per mantenir el caràcter del poble, per evitar 
haver d’augmentar els serveis que el municipi presta als ciutadans, perquè no s’apugi el preu dels 
habitatges i per afavorir que siguin les empreses del poble les que realitzin les noves construccions i els 
serveis complementaris. Considera necessària l’aprovació del Catàleg de béns immobles per evitar que 
desapareguin edificis emblemàtics. Demana la sensibilitat amb la proposta tant de l’Equip de Govern 
com de l’oposició. 

El president, senyor Moll, li diu que l’Equip de Govern és sensible amb aquesta proposta, 
demana que es retiri de l’exposició que el regidor senyor Gili és incompetent, perquè consideren 
no és així, i li comunica que l’Equip de Govern està d’acord en votar a favor dels 3 primers punts, 
però no dels 4 i 5. 
 
Explica l’estat en què es troba la redacció de les Normes subsidiàries. Diu que en el mes de 
desembre es tendrà una proposta formal del nou planejament. Explica els motius de la tardança. 
Diu que no hi cap inconvenient en aprovar el Catàleg de béns immobles i que està previst fer-ho 
en el mes de gener. El mateix passa amb el Catàleg de camins. D’una altra banda, explica que les 
Normes subsidiàries de 2003 no es poden  aprovar perquè no estan adaptades al Pla territorial de 
Mallorca, ni han estat informades per Medi Ambient. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, demana a UIA que presentin les mocions abans de les 
comissions informatives per poder-les estudiar tranquil·lament. Manifesta que considera que les 
Normes subsidiàries ja haurien d’estar aprovades, perquè sempre surt nova normativa a la qual 
hauran d’adaptar-se. Pel que fa al Catàleg de camins, diu que el seu grup pensava que ja estava 
aprovat i que es veu que no. Diu que és necessari arribar a aconseguir aprovar les NS i els 
catàlegs. Per acabar, diu que podrien estar d’acord amb allò que ha exposat UIA, d’aprovar les 
NS de 2003, i demana que es voti la moció punt per punt.  
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, diu que la suspensió de llicències que es va fer en el seu 
moment va ser una errada, perquè es va desaprofitar i ara cau un allau de llicències. Es queixa 
que UM i PSOE ajornen l’aprovació del Catàleg de béns immobles. Diu que les NS de 2003 eren 
més proteccionistes que el Pla territorial de Mallorca, i que, per tant, si s’aprovassin, s’adaptarien 
al PTM. Anuncia que votarà a favor del punts 1, 2 i 3. Diu que el punt 4 no serveix, perquè no 
protegeix la primera línia de la Colònia i, quant a mesures cautelars, diu que no sap quines són. 
 
La senyora Tous diu que retiren part del paràgraf 4 de la moció, que quedaria “No tan sols no 



s’ha aprovat la revisió de les Normes subsidiàries noves, sinó que no sembla que duguin camí 
d’aprovar-se dins aquest mandat”. 
 
Finalment, els reunits acorden, per unanimitat, votar la moció per punts: 
 
1. Punt número 1 
Es posa el punt 1 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  

Instar l’Equip de Govern i l’equip redactor que facin una proposta formal de les noves normes de 
planejament municipal per a la seva discussió en una imminent junta de portaveus o comissió 
informativa que s’ha de fer abans de finals d’aquest any, a fi de poder-ne fer una aprovació inicial dins 
el mes de gener. 

2. Punt número 2 
Es posa el punt 2 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
 
Instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de béns immobles del nostre 
municipi, redactat en el seu dia pels tècnics de Patrimoni del Consell de Mallorca, o bé la revisió 
que els diferents grups polítics varen consensuar —ja fa més d’un any— en les diferents juntes de 
portaveus que es feren per tractar aquesta qüestió. 
 
3. Punt número 3 
Es posa el punt 3 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  

Instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de camins del terme municipal d’Artà, 
redactat pels tècnics de Patrimoni del Consell de Mallorca.  

 
4. Punt número 4 

Es posa el punt 4 a votació, el qual es desestima per 3 vots a favor (UIA), 7 en contra (UM, PSOE i PP) 
i 1 abstenció EU-EV. 

 
5. Punt número 5 
Es posa el punt 5 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  

En el cas que no sigui possible la discussió i aprovació inicial d’una nova normativa urbanística, aplicar 
les mesures cautelars i correctives que la llei preveu per poder acabar els treballs de revisió sense 
pressions de cap tipus. 

 
M4. Moció presentada per UIA referent a les tarifes d’enllumenat públic 
 
Seguidament, se sotmet a votació la ratificació de la urgència i la inclusió d’aquesta moció en 
l’ordre del dia i els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió de la moció 
en l’ordre del dia. 
 
La portaveu d’UIA, senyora Tous, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“1. Atès que GESA, una empresa amb una posició dominant a les Illes en el sector elèctric, va convocar 
una reunió a la FELIB amb representants dels ajuntaments per tal d’assabentar-los dels nous canvis en 
la tarifació elèctrica pública. 
2. Atès que, a partir de les 00.00 hores de dia 1 de gener de 2006, no hi haurà més bonificacions de la 
Comunitat Europea per a enllumenat públic. 



3. Atès que, a més de llevar aquestes bonificacions, GESA “obliga” els ajuntaments a fer sectors més 
petits i a contractar, per a cada un d’ells, una potència elèctrica. 
4. Atès que, si l’Ajuntament es passa d’aquesta potència, no es dispararà un automàtic, com passa amb 
els clients  particulars que té l’empresa, sinó que el recàrrec sobre la factura serà d’un vint-i-quatre per 
cent.  
5. Atès que això no respon a cap criteri de sostenibilitat ni d’ecologisme, sinó que sembla que respon a 
l’afany recaptador d’una empresa que guanya milions d’euros cada any. 
6. Atès que GESA ha estat una empresa que mai no s’ha mostrat sensible a les demandes dels ciutadans, 
com ara a la del soterrament de la línia elèctrica que anirà per dins Artà fins a Capdepera. 
7. Atès que aquestes mesures afectaran tots els ajuntaments i, per tant, acabaran repercutint sobre la 
butxaca dels ciutadans. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que prengui els següents 
 
ACORDS: 

 
1. Instar el Govern i, en particular, la Conselleria de Comerç, Indústria i Energia a fer unes jornades i a 
donar més informació als ajuntaments per tal de poder fer front a aquestes mesures.   
2. Instar el Govern que estudiï les mesures que es poden prendre contra la posició dominant de GESA i, 
en concret, contra aquesta nova tarifació elèctrica pública. 
3. Instar el Govern que, a la vegada, insti GESA perquè apliqui un sistema en què la tarifació elèctrica 
dels ajuntaments no pugi. 
4. Instar el Govern que insti GESA-ENDESA a soterrar totes les línies d’electrificació. 
5. Instar el Govern a promoure l’ús racional de l’energia elèctrica i a promoure altres energies, sempre 
que siguin respectables amb el medi ambient i l’entorn. 
6. Instar el Govern perquè GESA repercuteixi, en una obra social i cultural forta, part dels seus 
beneficis. 
7. Instar el Govern a promoure la vinguda d’altres empreses elèctriques tan importants com perquè 
GESA-Endesa no tengui la situació dominant que ara mateix presenta. 
8. Instar el Govern a no fer simpòsiums d’energia elèctrica amb grans convidats i sí a treballar per tal 
d’aconseguir el bé i l’interès comuns, i que inverteixi aquests doblers en quelcom més beneficiós pel bé 
comú dels ciutadans. 
9. Trametre aquesta moció a Pere Rotger, president del Parlament de les Illes Balears; a Josep Juan 
Cardona, conseller de Comerç i Energia; a la FELIB; i a GESA.” 
 
El president, senyor Moll, diu que no és una elecció de GESA aplicar aquestes tarifes, que es tracta 
d’una disposició del Ministeri d’Indústria i que el que fa GESA és recomanar el canvi de tipus de tarifa i 
fer sectors més petits per evitar els increments de preus. 
 
El portaveu del PP, senyor Palmer, fa la seva exposició relacionada a cada punt de la proposta i diu el 
següent: 
 
1. Que el seu grup hi està d’acord. 
2. Que és una empresa privada i s’ha regir pels principis d’aquest tipus d’empresa, i que el 
Govern no hi ha d’intervenir. 
3. Que les tarifes estan aprovades per l’organisme competent. 
4. Que s’han d’adaptar les Normes subsidiàries perquè ho prevegin. 
5. Que està d’acord amb aquest punt i que hi afegiria l’energia eòlica. 
6. Que és una empesa privada i, com a tal, pot fer allò que li sembli més oportú. 
7. Que el seu grup hi està d’acord. 
8. Diu que no té noticies d’aquests simpòsiums. 



9. Que el seu  grup hi està d’acord.  
 
El portaveu d’EU-EV, senyor Adrián, també fa la seva exposició relacionada a cada punt de la proposta, 
i diu: 
 
1. Que el seu grup hi està d’acord. 
3. Que s’han de reduir els sectors per abaixar tarifes. 
4. Que el seu grup hi està d’acord. 
5. Que s’han d’instal·lar energies renovables per a tothom. 
7. Que aquest punt depèn de la proposta que es faci. 
8. Que el seu grup hi està d’acord. 
 
Tal com s’ha fet en el punt anterior, els reunits acorden, per unanimitat, votar la moció per punts: 
 
1. Punt número 1 
Es posa el punt 1 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
Instar el Govern i, en particular, la Conselleria de Comerç, Indústria i Energia a fer unes jornades i a 
donar més informació als ajuntaments per tal de poder fer front a aquestes mesures.   
 
2. Punt número 2 
Es posa el punt 2 a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EU-EV) i 3 
abstencions (PP): 
Instar el Govern que estudiï les mesures que es poden prendre contra la posició dominant de GESA i, en 
concret, contra aquesta nova tarifació elèctrica pública. 
 
3. Punt número 3 
Es posa el punt 3 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
Instar el Govern que, a la vegada, insti GESA perquè apliqui un sistema en què la tarifació elèctrica dels 
ajuntaments no pugi. 
 
4. Punt número 4 
Es posa el punt 4 a votació i els reunits acorden, per 8 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EU-EV) i 3 
en contra (PP): 
Instar el Govern que insti GESA-ENDESA a soterrar totes les línies d’electrificació. 
 
5. Punt número 5 
Es posa el punt 5 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
Instar el Govern a promoure l’ús racional de l’energia elèctrica i a promoure altres energies, sempre que 
siguin respectables amb el medi ambient i l’entorn. 
 
6. Punt número 6 
Es posat el punt 6 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
Instar el Govern perquè GESA repercuteixi, en una obra social i cultural forta, part dels seus beneficis. 
 
7. Punt número 7 
Es posa el punt 7 a votació i els reunits acorden, per unanimitat:  
Instar el Govern a promoure la vinguda d’altres empreses elèctriques tan importants com perquè GESA-
Endesa no tengui la situació dominant que ara mateix presenta. 
 
8. Punt número 8 
Es posa el punt 8 a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 



abstenció (EU-EV): 
Instar el Govern a no fer simpòsiums d’energia elèctrica amb grans convidats i sí a treballar per tal 
d’aconseguir el bé i l’interès comuns, i que inverteixi aquests doblers en quelcom més beneficiós pel bé 
comú dels ciutadans. 
 
 
8. Precs i preguntes 
 
Seguidament, es passen a tractar els precs que presenta el PP. 
 
1. Demanam que a la cantonada del carrer del Pare Cerdà amb l’avinguda de Costa i Llobera es 
col·loqui un disc de direcció obligatòria cap a la rotonda, ja que el disc de direcció prohibida que està a 
la cantonada és molt difícil de veure, perquè està molt enrere i es motiu de confusió. 
 
Respon el president, senyor Moll. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
2. Demanam que els contenidors situats a la plaça del Pare Rafel Ginard es canviïn de lloc, pel de 
l’aparcament de les bicicletes, i evitar així que serveixin de botador al solar de veïnat als al·lots que 
juguen al carrer. 
 
Resposta: L’Equip de Govern té un informe desfavorable de la Policia. 
 
3. Demanam que es netegi l’aixeta del carrer Major, 73, cantonada amb el carrer de la Senyora Petra, 
sol·licitud que es va fer a aquest Ajuntament amb data de 18 d’agost passat, i que va ser contestada per 
la Junta de Govern de 21 del mateix mes com a “Trametre aquest acord a la persona interessada”. 
 
Resposta: Es va tenir en compte. 
 
4. Demanam que es retiri la portella, sembla ser d’un tractor, que el proper mes de desembre farà 
gairebé 2 anys que es troba a la cantonada del carrer de Pep Not amb el carrer de Ciutat. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
5. Demanam que se sol·liciti als responsables de la filmació que es va dur a terme a la Colònia de Pere 
que retirin tota la brutícia que hi han deixat, ja que gairebé pareix un punt verd per la gran quantitat de 
ferralla que han deixat. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
6. Demanam que es preguin les mesures adients, pel que fa a l’obra en construcció que es du a 
terme en el carrer de Manacor, respecte als desperfectes que s’han produït en el carrer, enfront 
dels números 4, 6 i 10, ja que s’han fet mal bé les canonades d’aigua. 
Resposta: S’està tramitant. 
 
7. Demanam que es retiri del recinte de l’aparcament de la Clota el cotxe amb matrícula IB 1557 
BF, marca Volkwagen Polo, que fa uns quants mesos que es troba en un estat lamentable (vidres 
romputs, motor obert, etc.), perquè els possibles usuaris que hagin d’utilitzar l’aparcament ho 
puguin fer amb total confiança, cosa que creim que ara no poden fer, ja que la primera imatge 
que se’n duen es de total abandonament, i creim que això no és bo per al nostre poble. 



Resposta: Es tendrà en compte. 
 
A continuació, es llegeixen les preguntes que presenta el PP. 
 
1. Pel que fa al prec núm. 3, ens poden dir a quina persona es refereixen? L’aixeta és de titularitat 
pública o privada?. 
 
Resposta: Maria Artigues Fuster i l’aixeta és de titularitat pública. 
 
2. Fent referència al prec número 6, ens consta que tenen una denúncia feta sobre els desperfectes 
exposats i se’ns ha dit que un policia municipal es va dirigir a un del propietaris perjudicats del 
carrer de Manacor, en el sentit que ells no poden fer res i que, si volien, fessin una denúncia a la 
Guàrdia Civil. Que és que ara les competències municipals en matèria d’obres les té la Guàrdia 
Civil? 
 
Resposta: S’ha tractat a la Comissió de Govern. 
 
A continuació, es passen a tractar les preguntes presentades per EU-EV. El senyor Moll  
comunica al senyor Adrián que totes aquelles preguntes que corresponen a l’àrea de la batlessa i 
del senyor Gili no es contestaran, perquè ells no hi són, i per tant, si vol, pot deixar de formular-
les. El senyor Adrián les vol formular totes i són les següents: 
 
1. Reglament municipal pel qual es regula la circulació de vehicles de motor dins els espais 
naturals del terme d’Artà 
 
Respon la regidora senyora Ginard, PSOE. 
 
1.1. Quines accions ha promogut l’Equip de Govern per difondre i fer complir aquest Reglament des del 
darrer plenari d’octubre? 

 
Resposta: Les mateixes que havíem dit. 

 
1.2. Han realitzat l’inventari de camins afectats per aquest reglament? Han instal·lat qualque tipus de 
cartell en els camins i les zones especialment sensibles de la costa de la Colònia?   

 
Resposta: No. 
 
1.3. En cas negatiu, quan té previst instal·lar-los? 

 
Resposta: Tan prest com es pugui. 

 
1.4. La Policia Local ha informat els infractors? Ha realitzat denúncies o imposat multes? 
 
Resposta: No. 

 
1.5. En cas afirmatiu, quantes? 

 
 

2. Vies de prioritat dels vianants 
 

No es contesta aquest grup de preguntes, perquè la persona a qui correspon fer-ho, no hi és. 



 
2.1. Una vegada que la Policia Local i l’arquitecta municipal han redactat els dos informes que van ser 
presentats al Plenari d’octubre, quines actuacions ha realitzat l’Equip de Govern per solucionar els 
problemes de seguretat de les zones de vianants i garantir el seu caràcter de vianants?  
 
2.2. Quina resposta ha donat l’Equip de Govern a les peticions signades per 428 persones que han estat 
registrades en aquest Ajuntament? 
 
2.3. Les mares i pares que estan preocupats per la seguretat dels seus fills en aquestes zones de joc, 
hauran de seguir replegant firmes?  
 
2.4. Té previst l’Equip de Govern editar un altre cartell, amb el qual, sota el lema “Desocupa Artà”, 
s’inviti els nins a no jugar en els carrers?  
 
3. Obres de renovació  de les xarxes de pluvials, clavegueram i aigua potable 
 
El senyor Adrián retira aquest grup de preguntes. 

  
3.1. Des de fa 3 mesos l’Equip de Govern afirma que no sap quan començaran les obres de renovació de 
les xarxes d’aigua, per a les quals vam aprovar la modificació del pressupost en el plenari de 31 
d’agost.. Ho sap ara? 
 
3.2. Segons van confirmar vostès en el darrer Plenari, està previst aplicar contribucions especials per 
aquestes obres, i s’han d’imposar abans que s’iniciïn. Si és així, per què no s’ha iniciat el procediment 
per aplicar les contribucions especials que l’Equip de Govern va proposar als pressupostos d’enguany? 

 
4. Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
 
Respon el senyor Moll, UM. 

 
4.1. Quant s’ha pagat al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació de l’assignació pressupostària de 
2004, 2005 i 2006? 

 
Resposta: 0 �. 

 
4.2. Quant pagarà l’Ajuntament enguany dels 142.879,6 � que deu al Fons Mallorquí de Solidaritat i 
Cooperació dels compromisos de 2004, 2005 i 2006?  

 
Resposta: Es fan estudis de disponibilitat.  

 
4.3. Quan pagarà l’Ajuntament d’Artà al Fons Mallorquí? 

 
Resposta: En poder. 

 
5. Disciplina urbanística 
 
No es contesta aquest grup de preguntes perquè la persona a qui correspon fer-ho no hi és. 

 
5.1. Pot explicar l’Equip de Govern la raó per la qual no es creuen les dades resultants de les feines que 
està realitzant l’empresa que està revisant el cadastre i les dels serveis de disciplina urbanística per tal 
de detectar les infraccions urbanístiques realment existents i el conjunt d’edificis que, sobretot a la fora 



vila, es troba fora d’ordenació?   
 
 

6. Normes subsidiàries 
 

No es contesta aquest grup de preguntes perquè la persona a qui correspon fer-ho no hi és. 
 
Fa mesos que l’Equip de Govern no informa de res sobre l’estat de la redacció de les Normes 
subsidiàries. En aquesta situació, i sense cap mesura de suspensió cautelar de llicències, ja que la 
desastrosa gestió de la legislatura passada i de l’anterior equip redactor va consumir aquest recurs, està 
clar que aquest retard de la redacció afavoreix a tot qui vulgui edificar en zones en què, amb la nova 
normativa i de manera formal, s’afirma que es pretén incrementar la protecció.  
 
6.1. Fins quan perllongarà l’Equip de Govern, PSOE i UM, aquesta situació? 
 
6.2. Quan presentarà la proposta de Normes subsidiàries revisades i el Catàleg de béns immobles? 

 
 
7. Recàrrecs 

 
No es contesta aquest grup de preguntes perquè la persona a qui li correspon fer-ho no hi és. 

 
Hem tengut notícia que l’expedient 133/87, modificat 196/06, corresponent a una llicència de 
construcció del c/ de Jaume II, núm. 12, de la Colònia de Sant Pere, tramitada a nom de Newman Fega, 
SL, ha estat eximit de pagar el recàrrec que li pertocava per no haver abonat a temps l’import de la 
llicència. 
 
7.1. Quant ha pagat aquesta empresa per la llicència d’obres? 
 
7.2. Quan ha pagat? 
 
7.3. Fins quan podia l’interessat pagar sense recàrrec aquesta llicència? 
 
7.4. Quin recàrrec s’aplica com a norma en aquests casos? 
 
7.5. És normal que es llevi un recàrrec que s’ha d’aplicar quan ha passat el termini d’abonament 
voluntari? 
 
7.6. Quina quantitat ha deixat de cobrar l’Ajuntament en aquest cas? 
 
7.7. Hi ha hagut precedents d’aquest tipus en la tramitació d’altres llicències d’obra? 
 
7.8. Es tracta d’una actuació singular? 
 
7.9. En cas que sigui així, qui és el responsable d’aquest tractament singular? 
 
7.10. Aquesta actuació té res a veure amb la relació que pugui existir entre el Sr. Gabriel Ferriol 
Sabater, representant de CCOO, amb l’empresa que ha sol·licitat la llicència? 
 
7.11. Ha realitzat aquesta persona alguna actuació relacionada amb aquesta llicència davant aquest 
Ajuntament? 



 
7.12. En cas afirmatiu, quines actuacions? 

 
8.  Batlessa 
 
No es contesta aquest grup de preguntes perquè la persona a qui correspon fer-ho no hi és. 

 
8.1. Està de baixa laboral (incapacitat laboral transitòria) per maternitat, la batlessa? 
 
8.2.  En cas afirmatiu, des de quin dia està de baixa oficialment? 
 
8.3. Fins quan estarà de baixa? 
 
8.4. Quines funcions oficials no pot realitzar una batlessa que estigui de baixa laboral? 
 
8.5. Quines funcions oficials sí pot realitzar una batlessa que estigui de baixa laboral?  
 
8.6. Legalment, què cal fer quan una batlessa o batle està de baixa? A quina normativa està regulada 
aquesta situació de baixa laboral d’una batlessa amb dedicació parcial? 
 
8.7. Ha delegat la batlessa les seves funcions en el primer tinent batle? 
 
8.8. És aquest el grau de confiança que existeix entre PSOE i UM, que s’estimen més deixar el poble 
sense batlessa/batle efectiu, abans de realitzar les delegacions que serien les normals en una relació 
normal entre socis de govern? 
 
8.9. Li sembla normal, al Sr. Gili, aquesta actuació de la Sra. Batlessa?  

 
9. Pressuposts participatius i Fòrum de Participació Ciutadana de la Colònia 

 
No es contesta aquest grup de preguntes perquè la persona a qui correspon fer-ho no hi és. 

 
El passat 21 de novembre el Sr. Gili i el Sr. Manolo Galán, que presidien la reunió del Fòrum, just en el 
moment que corresponia a iniciar la revisió de la normativa de funcionament per a la redacció dels 
pressuposts de 2008, van anunciar que l’Equip de Govern, PSOE-UM, havia decidit suspendre el 
funcionament del Fòrum, “per a reconduir-lo”. Els dos regidors van adduir que aquesta decisió venia 
avalada per l’informe sobre “Mecanismes de participació social al municipi d’Artà. Anàlisi i 
possibilitats”, signat per Antònia Abraham, que va ser encarregat per Julen Adrián, mentre va ser el 
responsable de Participació Ciutadana. Igualment, el Sr. Galán va avalar aquesta decisió en uns tècnics 
municipals que no va nomenar. 
 
9.1. A quina pàgina del document en qüestió es recomana suspendre el funcionament del Fòrum de 
Participació Ciutadana de la Colònia? 
 
9.2. Com és que una decisió aprovada per unanimitat en plenari, la d’obrir el procés del Fòrum i dels 
pressuposts participatius, pot quedar suspesa per la decisió d’un equip de govern en minoria, al marge 
del Plenari, sense haver estat prèviament ni informada ni discutida en comissió informativa i, sobretot, 
al marge dels destinataris del procediment de participació ciutadana, en aquests cas, les colonieres i els 
coloniers? 
 
9.3. Quin tècnic municipal ha avalat la conveniència de suspendre el Fòrum de la Colònia?    



 
9.4. Quina és la posició al respecte del cap de l’Àrea Socioeducativa, Sr. Bartomeu Tous? 
 
9.5. Coneix l’Equip de Govern que en el funcionament del Fòrum està prevista la revisió anual de 
tot el procés per millorar-lo entre tots: tècnics municipals, regidors i, sobretot, ciutadans? 
 
Seguidament, es passa a tractar el prec i les preguntes presentades per UIA. El senyor Moll 
comunica a la senyora Tous el mateix que ha dia al senyor Adrián, que totes aquelles preguntes 
que corresponen a les àrees de la batlessa i del senyor Gili no es contestaran, perquè ells no hi són, 
i per tant, si vol, pot deixar de formular-les. La senyora Tous només formula les que li seran 
contestades i que són les següents. 
 
PRECS 

 
Demanam a l’Equip de Govern que tengui més esment en la neteja dels grifons que hi ha als carrers. 
Molts d’ells estan plens de brutícia. 

 
Respon el senyor Moll. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
1. FESTES 

 
Respon la regidora Sra. Sureda, UM. 
 
1.1. Què farà la regidora de Festes amb la factura de la revetlla de dia 29 de juliol de  2006?  

 
Resposta:  Com vaig dir el mes passat, està aturada. 

 
1.2. Quan prendrà una decisió? 
 
1.3. Quina és la conclusió de l’informe que va fer demanar la regidora? 

 
Resposta: No el tenc, ja vaig dir que tot d’una que el tengués el passaria als regidors. 

 
1.4. Ens en pot facilitar una còpia, de l’informe? 
 
1.5. Hi havia una comissió de festes el passat dia 22. Quins eren els temes que s’hi tractaren?  

 
Resposta: Festes de Nadal. 

 
1.6. Quin era l’ordre del dia tractat? 

 
Resposta: Actes de les festes de Nadal. 

 
1.7. A quines conclusions arribaren? 
 
Resposta: Elaborar el programa de les festes de Nadal. 

 
2. SOCORRISTES 

 



2.1. A la Comissió de dimecres passat, la regidora de Medi Ambient ens va dir que s’havia contractat 
una empresa per tal de solucionar el tema dels socorristes. Com es va contractar aquesta empresa, si està 
pressupostat un total de 32.000 euros? 

 
Resposta: Extres en material. 

 
3. INSTITUT BALEAR DE LA DONA 
 
3.1. Per què es va decidir, en un principi, donar de baixa la quantitat que s’ha d’abonar a l’Institut 
Balear de la Dona? 
 
3.2. Què va fer que es tornàs incloure: les queixes de l’oposició? 
 
Resposta: Secretaria no ho havia fet arribar a Intervenció. 
 
 
Acords 
 
2. Acordar, per 10 vots a favor (PSOE, UM, UIA i PP) i una abstenció (EU-EV), aprovar la 
modificació del Pacte sobre les condicions generals de treball del personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Acordar, per 5 vots a favor (UM, PSOE), 4 (PP i EU-EV)  i 3 abstencions (UIA), després 
d’exercitar el president el vot de qualitat previst en l’article 46.2.d de la Llei 7/1985, reguladora de 
les bases de règim local i l’article 100.2 del ROF, a causa de l’empat:  
3.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 4/2006 (vegeu la redacció al punt 3 de 
l’apartat Desenvolupament de la sessió). 
3.2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a efectes de 
reclamacions, mitjançant un anunci en el BOIB. 
 
4. Acordar, per 5 vots a favor (UM, PSOE i EU-EV) i 6 abstencions (UIA i PP): 
4.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 5/2006 (vegeu la redacció al punt 3 de 
l’apartat Desenvolupament de la sessió). 
4.2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a efectes de reclamacions, 
mitjançant un anunci en el BOIB. 
 
M1. Acordar: 
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció proposada per tots els 
grups municipals relativa a la convocatòria de totes les places vacants de la Policia Local. 
2. Acordar, per unanimitat, proposar a l’Equip de Govern que convoqui totes les places vacants de la 
Policia Local. 
 
M2. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció 
presentada per UIA referent a la violència de gènere. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de gènere i 
reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions susceptibles de conduir a actes 
que puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, sexual o psicològic per a les dones, així com 
les amenaces de dur a terme aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es 
produeixen en la vida pública com en la vida privada.  



2.2. El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de les agressions 
sexuals contra les dones, és per això que insta el Govern de les Illes Balears perquè, en col·laboració 
amb les diferents institucions i administracions implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
a) L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció psicològica posterior. 
b) L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les víctimes. 
c) La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió sexual que permeti, a 
més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament tant en la persecució dels delictes 
com en la seva prevenció. 
 
M3. Acordar: 
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per UIA 
referent a l’adopció de mesures urgents a favor d’un creixement sostingut i planificat dels nuclis urbans 
de la Colònia de Sant Pere i d’Artà. 
2. Acordar, per unanimitat, votar la moció per punts: 
2.1. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern i l’equip redactor que facin una proposta 
formal de les noves normes de planejament municipal per a la seva discussió en una imminent 
junta de portaveus o comissió informativa que s’ha de fer abans de finals d’aquest any, a fi de 
poder-ne fer una aprovació inicial dins el mes de gener. 
2.2. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de 
béns immobles del nostre municipi, redactat en el seu dia pels tècnics de Patrimoni del Consell de 
Mallorca, o bé la revisió que els diferents grups polítics varen consensuar —ja fa més d’un any— 
en les diferents juntes de portaveus que es feren per tractar aquesta qüestió. 
2.3. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern perquè dugui a aprovació el Catàleg de 
camins del terme municipal d’Artà, redactat pels tècnics de Patrimoni del Consell de Mallorca. 
2.5. Acordar, per unanimitat, en el cas que no sigui possible la discussió i aprovació inicial d’una 
nova normativa urbanística, aplicar les mesures cautelars i correctives que la llei preveu per 
poder acabar els treballs de revisió sense pressions de cap tipus. 
 
M4. Acordar: 
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
UIA referent a les tarifes d’enllumenat públic. 
2. Acordar, per unanimitat, votar la moció per punts: 
2.1. Acordar, per unanimitat, instar el Govern i, en particular, la Conselleria de Comerç, 
Indústria i Energia a fer unes jornades i a donar més informació als ajuntaments per tal de poder 
fer front a aquestes mesures. 
2.2. Acordar, per 8 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EU-EV) i 3 abstencions (PP), instar el Govern 
que estudiï les mesures que es poden prendre contra la posició dominant de GESA i, en concret, 
contra aquesta nova tarifació elèctrica pública. 
2.3. Acordar, per unanimitat, instar el Govern que, a la vegada, insti GESA perquè apliqui un sistema en 
què la tarifació elèctrica dels ajuntaments no pugi. 
2.4. Acordar, per 8 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EU-EV) i 3 en contra (PP), instar el Govern 
que insti GESA-ENDESA a soterrar totes les línies d’electrificació. 
2.5. Acordar, per unanimitat, instar el Govern a promoure l’ús racional de l’energia elèctrica i a 
promoure altres energies, sempre que siguin respectables amb el medi ambient i l’entorn. 
2.6. Acordar, per unanimitat, instar el Govern perquè GESA repercuteixi, en una obra social i 
cultural forta, part dels seus beneficis. 
2.7. Acordar, per unanimitat, Instar el Govern a promoure la vinguda d’altres empreses 
elèctriques tan importants com perquè GESA-Endesa no tengui la situació dominant que ara 
mateix presenta. 
2.8. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 abstenció (EU-EV), instar el Govern a 
no fer simpòsiums d’energia elèctrica amb grans convidats i sí a treballar per tal d’aconseguir el 



bé i l’interès comuns, i que inverteixi aquests doblers en quelcom més beneficiós pel bé comú dels 
ciutadans. 
 
 
El batle accidental aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari accidental     Vist i plau 
       El president 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


